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Abstract 

 
     This study attempts to investigate and evaluate SPINE (5) contents with 

reference to writing skill in particular. The method used for collecting data, 

in this study, was two questionnaires; one for English teachers at the 

secondary level, and the other for second year students.  

  Chapter one is an introduction that states the problem of the study. It gives 

the research objectives, hypotheses and its significance. While chapter two 

to presents some of the literature review about writing skill in addition to 

some related previous studies. In chapter three the researcher describes the 

methods and tools which are used in the study. Chapter four gives data 

analysis for the study and tests its hypotheses. In chapter five there are the 

study results and recommendations. 

    Recommendations: 

Depending on the study results, the researcher suggests the followings: 

 Revising and emending the writing materials in SPINE5. 

 Giving interesting materials of writing in SPINE5. 

 Training of English teachers.  

 Improving the physical features of SPINE5 by providing colored and 

clear pictures and drawings for more attraction and motivation.    
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  الخلاصة

وتقويمها بالتركيز    SPINE (5)تحاول هذه الدراسة التحقيق في محتويات

الأدوات التي استخدمت لجمع البيانات، في هذه . خصوصاً على مهارة الكتابة

لمعلمي اللغة الإنجليزية في المرحلة الثانوية  هما، أحداإستيانتينكانت الدراسة، 

  .لة الثانويةلطلاب السنة الثانية من المرح ىوالآخر

كما انه ، الفصل الاول عباره عن مدخل لطرح موضوع الدراسه تحت البحث

اما الفصل . الفرضيات والمردود او الاثر لهذه الدراسه، يوضح اهداف الدراسه

الثانى فانه يقدم الدراسه النظريه المتعلقه بمهارة الكتابه بالاضافه لبعض الدراسات 

يصف الفصل الثالث الطرق والادوات التى . لجانبالسابقه ذات العلاقه فى هذا ا

بينما يوضح الفصل الرابع عملية تحليل البيانات . استخدمها الباحث فى الدراسه

  .واخيرا يعرض الصل الخامس النتائج والتوصيات. واختبار فرضياتها

  :اعتمادا على نتائج الدراسه يوصى الباحث بالاتى: التوصيات

 في تابه مراجعة وتطوير مواد الكSPINE5 .  

 اختيار موضوعات للكتابه تكون جاذبه لاهتمام الطلبه . 

 التدريب المتواصل لمعلمي اللغه الانجليزيه. 

  تزويدSPINE5  بالصور والرسومات الواضحه والملونه من اجل المزيد

 .من التحفيز
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